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У ПРОФІЛЬНОМУ КОМІТЕТІ

ВЕРХОВНОЇ РАДИ УКРАЇНИ

Як відомо, в Україні
реалізується нова модель
фінансового забезпечення
місцевих бюджетів — з ура-
хуванням передбаченої уря-
дом бюджетної децентра-
лізації з перерозподілом
функцій між державним і
місцевими бюджетами. За-
кон України «Про Держав-
ний бюджет України на 2015
рік» передбачав і переда-
чу спеціалізованих медико-
санітарних частин (СМСЧ)
ядерно-енергетичного ком-
плексу на фінансування їх з
місцевих бюджетів.

Атомпрофспілка Украї-
ни з цим не погоджується:
зміна загальнодержавно-
го статусу спеціалізованих
медико-санітарних частин
(СМСЧ), передача зазна-
чених закладів з державної
форми власності у кому-
нальну з фінансуванням з
місцевих бюджетів може
спричинити непередбачува-
ні негативні наслідки у робо-
ті галузі, в якій надзвичай-

но важливим є дотримання
ядерної і радіаційної без-
пеки, за дослідженнями,
60 відсотків безпеки га-
рантує людський фактор.

«З самого початку СМСЧ
створювались як частина
єдиної системи радіаційної
безпеки та захисту праців-
ників на об’єктах ядерно-
енергетичного циклу, ме-
дичного моніторингу стану
здоров’я персоналу режим-
них об’єктів з особливо
шкідливими умовами пра-
ці, — зазначає Голова Атом-
профспілки України Вале-
рій Матов. — Але СМСЧ
здійснюють не лише спеціа-
лізоване медичне забезпе-
чення працівників атомних
електростанцій, підприємств
урановидобувного комплек-
су, а й медичну допомогу
населенню міст-супутників
атомних електростанцій,
тобто тих, хто працює та
живе у зоні підвищеної не-
безпеки та ризику.
(Закінчення на 2-й стор.)

Зберегти статус-кво СМСЧ
Комітет Верховної Ради з питань охорони здо-

ров’я розглянув законопроект про внесення змін до
Закону України «Про Державний бюджет України на
2015 рік». При цьому народні депутати врахували
вимоги Атомпрофспілки України про збереження
статусу спеціалізованих медико-санітарних частин
як закладів охорони здоров’я працівників ядерно-
енергетичного комплексу та наявного їх підпорядку-
вання безпосередньо Мінохорони здоров’я України
та продовження фінансування за бюджетною програ-
мою «Спеціалізована та високоспеціалізована ме-
дична допомога, що надається загальнодержавними
закладами охорони здоров’я».

До порядку денного V Пленуму ЦК профспілки

Недолго думая, в проф-
коме решили помочь. Со-
звонились с волонтерами,
уточнили ситуацию. Выяс-
нилось, что со дня на день в
больницу должно посту-
пить много раненых, поэто-
му волонтеры и дали клич
о помощи. Ведь каждого
поступившего в больницу
военнослужащего нужно
фактически с нуля обеспе-
чить всем необходимым,
начиная от мыла и зуб-
ной щетки, заканчивая одеж-
дой.

Экстренно было приня-
то решение о выделении
средств для помощи ране-
ным бойцам. Согласно по-
лученному списку были за-

куплены одежда, резиновые
тапочки, предметы личной
гигиены, фрукты на сумму
более 8 тыс. грн. Работни-
ки аппарата Восточной
объединенной организации
профсоюза (ВООП) допол-
нили этот набор домашней
консервацией. Кстати, не-
посредственное участие в
закупке всего необходимо-
го принял председатель
ВООП Борис Филиппов.
Информация о необходи-
мой помощи застала его в
пути, когда он возвращался
из Кировограда, где прини-
мал участие в работе кон-
ференции трудового кол-
лектива Ингульской шахты.
(Окончание на 2-й стр.)

ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС!

Профсоюз — раненым бойцам
ЗА РЯДКОМ ВИКОНАННЯ УМОВ КОЛЕКТИВНОГО ДОГОВОРУ

Об обращении волонтерского центра помощи
раненым бойцам из зоны АТО, который работает
при 6-й горбольнице Днепропетровска, работники
Восточной объединенной организации профсоюза
узнали из Интернета.

В феврале 2015 года в акто-
вом зале учебно-тренировочно-
го центра в г. Славутич прошла
отчетная конференция первич-
ной профсоюзной организации
ГСП ЧАЭС.

Генеральный директор ЧАЭС
Игорь Грамоткин и председатель
ППО ЧАЭС Максим Орлов подвели
итоги деятельности станции и
профсоюзного комитета в 2014
году, отметили успешную работу
профсоюзной организации по за-
щите законных прав персонала
станции, определенных Коллек-
тивным договором и Отраслевым
соглашением, а также работу пред-
приятия в крайне сложных усло-
виях, вызванных внутренними и
внешними вызовами Украины.

Генеральный директор рассказал
о позитивных моментах в совместно
проделанной работе администрации
и профсоюзного комитета: средняя

заработная плата на Чернобыльской
АЭС была увеличена на 11%, утвер-
ждена смета компенсирующих меро-
приятий для наименее защищенных
работников, в тяжелых ситуациях
персоналу оказывается помощь с
медицинским обслуживанием. Поми-
мо этого директор выступил с ини-
циативой сделать 2015 год «Годом
молодежи ЧАЭС», в рамках которого
планируется прием на работу 100 мо-
лодых специалистов.

Председатель профкома отчи-
тался о достижениях профсоюза и
выполнении поручений конферен-
ции прошлого года, которые во
многом стали возможны, потому
что профсоюзу и руководству ЧАЭС
удалось наладить открытые и чест-
ные партнерские отношения, до-
биться высокой согласованности
действий. 

Была озвучена ситуация с атте-
стацией рабочих мест на ГСП ЧАЭС.

Несмотря на ограниченные воз-
можности профсоюзного комитета
влиять на разработку положения об
аттестации рабочих мест из-за осо-
бенностей законодательства, проф-
союз, действуя в рамках сущест-
вующих норм, разрешил основные
проблемы прошлого года — пол-
ностью решен вопрос о назначении
пенсий.

Объемы финансирования Чер-
нобыльской АЭС в течение ряда
последних лет остаются недоста-
точными и едва составляют 50% от
потребности предприятия. В связи
с этим профсоюзный комитет ЧАЭС
сделал соответствующее обраще-
ние в бюджетный Комитет Верхов-
ной Рады Украины, кроме того,
были проведены акции протеста
под Кабинетом Министров, что при-
несло определенные положитель-
ные результаты.

(Окончание на 2-й стр.)

СОЦИАЛЬНЫЕ ПАРТНЕРЫ ГСП ЧАЭС: 
открытые взаимоотношения, согласованность действий

Наголосив у своєму вис-
тупі на парламентських
слуханнях на тему «Про
зняття з експлуатації Чор-
нобильської АЕС, об’єкт
«Укриття» та перспективи
розвитку зони відчужен-
ня», що відбулися 4 бе-
резня, голова Комітету
Верховної Ради України з
питань екологічної полі-
тики, природокористуван-
ня та ліквідації наслідків
Чорнобильської катаст-
рофи Миколи Томенко.
Більшість учасників слу-
хань у своїх виступах ак-
центували увагу на неза-
довільному рівні фінансу-
вання всіх чорнобильських
програм, насамперед, со-
ціальний, медичний і про-
тирадіаційний напрями.

«Ми повинні бути більш
свідомі й уважні до про-
блем, пов’язаних з Чорно-
бильською трагедією, —
заявила заступник Голови
Верховної Ради України Ок-
сана Сироїд, відкриваючи
парламентські слухання. —
Ми маємо розуміти свою
відповідальність перед при-
йдешніми поколіннями».

Головним завданням ни-
нішніх тематичних парла-
ментських слухань було
обговорення спектру проб-
лем зони відчуження —
організаційних, виробни-
чих, науково-технічних, при-
родоохоронних і, звичайно,
фінансових.

Довідково: Територія
зони відчуження становить
близько 260 тис. га (2600
км2), лісові масиви — 126

тис. га, поверхня води —
4623 га. По цій території
протікають чотири річки, що
стали основними шляха-
ми виносу радіонуклідів за
межі зони відчуження. За-
гальна кількість радіоактив-
них відходів у зоні відчужен-
ня (без об’єкта «Укриття» —
2,8 млн. м3. Географічне
положення радіаційно не-
безпечних об’єктів у верхній
частині р. Дніпро створює
реальну небезпеку для на-
селення, яке використовує
дніпровську воду (близько
30 млн. осіб), та інших тери-
торій.

У зоні відчуження фун-
кціонує спеціалізований ба-
гатогалузевий виробничий
комплекс, діяльність якого
спрямовується Державним
агентством України з уп-
равління зоною відчужен-
ня, що підпорядковано Мін-
природи. У складі цього
комплексу 7 державних
підприємств, на яких зага-
лом працюють 7600 осіб.
Останні п’ять років щоріч-
ний обсяг бюджетного фі-

нансування дорівнює при-
близно 1 млрд. грн.

Яка сьогодні ситуація у
зоні відчуження? Роботи тут
спрямовані на убезпечен-
ня прилеглих територій від
міграційного винесення ра-
діонуклідів водним, повітря-
ним, біогенним і техноген-
ним шляхами. Одним із
ключових завдань є подаль-
ший розвиток виробничого
комплексу «Вектор», будів-
ництво другої черги якого
передбачає як захоронення,
так і переробку радіоактив-

них відходів. Крім того, ком-
плекс зможе приймати РАВ
з атомних станцій України та
зі сховищ спецкомбінатів ДК
«Радон». Розв’язання вище-
зазначеного завдання доз-
волить врегулювати пробле-
ми поводження з РАВ, які
будуть утворюватися при
знятті з експлуатації ЧАЕС і
перетворенні об’єкта «Ук-
риття» на екологічно без-
печну систему, та тих РАВ,
які локалізовані на сьогодні
у сховищах зони відчуження.
(Закінчення на 3-й стор.)

ТЕМАТИЧНІ ПАРЛАМЕНТСЬКІ СЛУХАННЯ

«Економити на чорнобильській темі — це злочин»
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ЗА РЯДКОМ ВИКОНАННЯ УМОВ КОЛЕКТИВНОГО ДОГОВОРУ

ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС!

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Тому ми використовували усі до-
ступні профспілці механізми впливу,
аби спеціалізована медицина у містах-
супутниках АЕС залишалася спеціалі-
зованою. На жаль, профспілки не
мають права законодавчої ініціативи.
Тому ми зверталися до представників
законодавчої та виконавчої влади,
вели перемовини з депутатами, які
могли би втрутитися у ситуацію.
Місцеві бюджети не готові до додат-
кового фінансового навантаження.
Коштів тут критично мало. (У держ-
бюджеті-2015 місцевим бюджетам
було передбачене фінансування на
охорону здоров’я в обсязі 44,4 млрд.
грн., що майже на 40% менше від
потреби, яка на 2015 рік становить
73,7 млрд. грн. — Ред.) Тим більше
що у цілому галузь охорони здоров’я
вже багато років живе в умовах постій-
ного недофінансування. 

Передача СМСЧ до бюджетів міс-
цевих рівнів призведе до того, що від-
будеться ще більше звуження функцій
спеціалізованих медико-санітарних
частин, фактично роль їх впаде до
рівня звичайних територіальних за-
кладів, скоротиться ліжковий фонд та
втрачатиметься спеціалізація закла-
дів, руйнуватиметься кадрова інфра-
структура досвідчених, висококваліфі-
кованих фахівців, значно скоротиться
кількість медичного персоналу, що
призведе не лише до зниження безпе-
ки ядерних підприємств, а й, безумов-
но, до підвищення соціальної напруги
у містах».

Тому, коли під час прийняття дер-
жавного бюджету на 2015 рік посили-
лися намагання МОЗ України переда-
ти СМСЧ до місцевого управління,
Атомпрофспілка одразу відреагувала,
надсилаючи відповідні листи міністру
охорони здоров’я України Олександру
Квіташвілі, голові Комітету Верховної
Ради України з питань паливно-енер-
гетичного комплексу, ядерної політики
та ядерної безпеки Миколі Марти-
ненку, голові Комітету Верховної Ради
України з питань екологічної політики,
природокористування та ліквідації на-
слідків Чорнобильської катастрофи
Миколі Томенку тощо. 

Ще минулого року керівництво
Атомпрофспілки заручилося підт-
римкою Миколи Томенка, який на-
правив два відповідних листи на
адресу Прем’єр-міністра України
Арсенія Яценюка та голові Комітету
Верховної Ради України з питань
бюджету Андрію Павелку.

«Завдяки зверненням Атомпроф-
спілки та тісній зв’язці, спільній взає-
модії з профільними комітетами атом-
ників (парламентські комітети з питань
екологічної політики та з питань па-
ливно-енергетичного комплексу), які
«проштовхували» за нашою ініціати-
вою питання, — зазначає Валерій Ма-
тов, — Комітетом з охорони здоров’я
розглянуто питання фінансування
СМСЧ, і є надія на те, що буде збере-
жене фінансування з центрального
бюджету спеціалізованих медзакладів
міст-супутників...».

РЕФОРМУВАННЯ НЕ ЗАВЖДИ
ОЗНАЧАЄ «БУДЕ КРАЩЕ»

«Реформування спеціалізованої
медицини атомної галузі відбувається
вже не один рік, і навіть не одне деся-
тиліття, — продовжує Валерій Матов.
— Більш як десять років тому відбува-
лася така ж спроба передачі спеціалі-
зованих медико-санітарних частин
атомних станцій та підприємств ура-
нового комплексу до місцевого бюд-

жету. Тоді лише завдяки зусиллям
Атомпрофспілки вдалося здійснити
передачу цих закладів не на місцеві
бюджети, як пропонувалося, а зали-
шити їх з центральним бюджетуван-
ням з безпосереднім підпорядкуван-
ням Міністерству охорони здоров’я та
створенням у міністерстві окремого
підрозділу з управління цими СМСЧ. 

А якщо поглянути на питання вза-
галі, то з року в рік відбувається постій-
не недофінансування потреб спеціалі-
зованих медико-санітарних частин.
Увесь час така сама проблема —
недофінансування СМСЧ, на різних
етапах історії України і за різного їх під-
порядкування, і коли СМСЧ були у
віданні Мінпаливенерго, і коли в цьому
міністерстві медичне управління було
ліквідовано, а частину функцій з фінан-
сового забезпечення галузевих мед-
закладів взяла на себе НАЕК, і коли
СМСЧ були передані Мінохорони здо-
ров’я зі спеціальним у міністерстві
сектором. Тому що медицина у ці-
лому фінансується за залишковим
принципом».

Цікаво, що усі спроби такого ре-
формування відбувалися з «кращими»
для атомної галузі намірами. Так, Указ
Президента України від 23 лютого
1994 року №64/94 передбачав «не-
відкладні заходи щодо розвитку атом-
ної енергетики та формування ядер-
но-паливного циклу в Україні», а для
цього: «поліпшення медико-санітар-
ного забезпечення працівників під-
приємств атомної енергетики і про-
мисловості», «здійснення управління
закладами охорони здоров’я, що на-
дають у повному обсязі медичну до-
помогу працівникам підприємств
атомної енергетики і промисловості,
членам їх сімей і жителям населених
пунктів, розташованих поблизу цих
об’єктів». Наказ Міналивенерго від
21.09.2004 року №576 також мав на
меті «удосконалення медичного об-
слуговування працівників атомних
електростанцій та надання медичної
допомоги населенню міст-супутників
атомних електростанцій», і 1 жовтня
2004 року структуру НАЕК «Енерго-
атом» було розширено — до складу
Компанії приєднано спеціалізовані
медико-санітарні частини міст-супут-
ників АЕС.

Для «якіснішого надання медичних
послуг» проводилося перепідпорядку-
вання СМСЧ від сфери управління
Мінпаливенерго до Міністерства охо-
рони здоров’я. Щоразу на заваді най-
кращим намірам ставав брак відповід-
ного фінансування.

Сьогодні знову продовжують-
ся спроби «реформування». І знову
профспілковцям доводиться стояти
насторожі, адже проблеми в охороні
здоров'я стають також і підґрунтям для
загострення соціальної напруги.

Саме тому профспілкою було
позитивно сприйнято повідомлення
інформаційного управління апарату
Верховної Ради України (від 23 лю-
того 2015 року), що за результата-
ми розгляду законопроекту про
внесення змін до Закону України
«Про Державний бюджет України на
2015 рік (реєстр. №2147) відбуло-
ся ухвалення рішення комітету що-
до продовження фінансування за
бюджетною програмою «Спеціа-
лізована та високоспеціалізована
медична допомога, що надається
загальнодержавними закладами охо-
рони здоров’я» та залишення у без-
посередньому підпорядкуванні МОЗ
України спеціалізованих медико-са-
нітарних частин:

Державний заклад «Спеціалізо-
вана медико-санітарна частина №1»
Міністерства охорони здоров’я Ук-
раїни, м. Енергодар, Запорізька об-
ласть;

Державний заклад «Спеціалізо-
вана медико-санітарна частина №2
Міністерства охорони здоров’я Ук-
раїни», м. Южноукраїнськ, Микола-
ївська область;

Державний заклад «Спеціалізо-
вана медико-санітарна частина №3
Міністерства охорони здоров’я Ук-
раїни», м. Кузнецовськ, Рівненська
область;

Державний заклад «Спеціалізо-
вана медико-санітарна частина №4
Міністерства охорони здоров’я Ук-
раїни», м. Нетішин, Хмельницька
область;

Державний заклад «Спеціалізо-
вана медико-санітарна частина №5
Міністерства охорони здоров’я Ук-
раїни», м. Славутич, Київська об-
ласть;

Державний заклад «Спеціалізо-
вана медико-санітарна частина №17
Міністерства охорони здоров’я Ук-
раїни», смт Смоліне, Кіровоградська
область.

ОКРЕМІ СПЕЦІАЛІЗОВАНІ
МЕДСАНЧАСТИНИ НЕ УВІЙШЛИ

ДО ПЕРЕЛІКУ ПОМИЛКОВО?
«Практично вирішені питання

щодо усіх СМСЧ міст-супутників
АЕС, у тому числі медсанчастини
№5 м. Славутич та смт Смоліне
щодо збереження для них бюдже-
тованого підходу — фінансування
цих медзакладів з державного бюд-
жету та підпорядкування їх Мініс-
терству охорони здоров’я, що оз-
начає збереження методичного
забезпечення діяльності закладів,
— зазначає Валерій Матов. — Вод-
ночас дивує, чому до цього Пе-
реліку не потрапили СМСЧ №9
(м. Жовті Води Дніпропетровської
обл.), СМСЧ №8 (м. Дніпродзер-
жинськ Дніпропетровської обл.),
СМСЧ №16 (м. Чорнобиль Київської
обл.), СМСЧ № 19 (м. Кіровоград).

Можливо, вони не внесені по-
милково. Фахівці Атомпрофспілки
надіслали відповідного листа на
ім’я голови Комітету Верховної
Ради України з питань охорони здо-
ров’я Ольги Богомолець. Адже
зазначені медсанчастини обслуго-
вують працівників, які пов’язані з
видобутком, збагачуванням, пере-
робкою уранової руди та зберіган-
ням радіоактивних матеріалів, і які
також потребують спеціалізованого
медичного обслуговування. Крім
того, СМСЧ №9 є єдиним медичним
закладом у м. Жовті Води, основ-
ним підприємством якого є Східний
гірничо-збагачувальний комбінат.
СМСЧ №16 обслуговує працівників
зони відчуження, діяльність якої
регулюється Законом України «Про
правовий режим території, що за-
знала радіоактивного забруднення
внаслідок Чорнобильської катаст-
рофи». 

Ми звернулися до голови Ко-
мітету Верховної Ради України з
питань охорони здоров’я з прохан-
ням розширити Перелік СМСЧ, які
залишаються у підпорядкуванні
Міністерства охорони здоров’я
України і фінансуються з держ-
бюджету, та включити до Переліку
ще чотири спеціалізовані медико-
санітарні частини: №8, №9, №16.
№19».

Таке рішення буде, безумовно,
позитивно сприйнято й працівника-
ми потенційно небезпечних підпри-
ємств та мешканцями забруднених
радіацією територій.

Лілія СОКОЛОВА

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

По дороге в Желтые Воды и была приобретена большая
часть гуманитарной помощи. Вся работа была проведена
оперативно в течение суток. Уже на следующий день маши-
на, до отказа заполненная всем необходимым для раненых
бойцов, выехала в Днепропетровск. Вместе с водителем
Николаем Васько гуманитарную помощь сопровождала
Екатерина Хмара, председатель организации молодежи
первичной профсоюзной организации ГП «УкрНИПИИпт».
«Было приятно увидеть поток людей, желающих поддер-
жать наших бойцов, — рассказывает девушка. — Причем,
это не только жители Днепропетровска и области, туда
приезжают со всей Украины. Эмоции переполняли от по-
нимания того, сколько неравнодушных среди нас. Ре-
бята-волонтеры молодцы, работают очень оперативно.
Встретили, помогли разгрузить. Все четко организова-
но, скоординировано. Там такой круговорот людей, и они
своим небольшим коллективом справляются с серьезным
объемом работы, более того, им хватает сил на добрые
слова в адрес других волонтеров».

Как говорил Лев Толстой, чтобы поверить в добро,
надо начать делать его.

Подготовила Татьяна КОРСУНОВСКАЯ,
фото Екатерины ХМАРЫ

Профсоюз — раненым бойцам

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

Помимо этого М.И. Орлов от-
читался по следующим вопросам:

— Активное участие в обще-
ственной жизни Славутича. В
2014 году представители ППО
наладили взаимодействие с гор-
исполкомом, горсоветом, военко-
матом, детскими дошкольными
учреждениями, культурными уч-
реждениями города, в том числе и
в части помощи воинам в АТО и
вынужденным переселенцам из
зоны конфликта на востоке Ук-
раины. Профсоюзная организа-

ция станции не осталась в сторо-
не и от помощи в проведении тра-
диционных для города культурно-
массовых мероприятий.

— Фонд оплаты труда. Проф-
ком проанализировал выполне-
ние Отраслевого соглашения и
добился восстановления финан-
сирования на должном уровне.
Проведены акции протеста: две —
в рамках солидарных действий
профсоюзов Украины под эгидой
Атомпрофсоюза, одна — по про-
лонгации постановления №831 от
10.09.2008 «О доплатах лицам, ко-
торые работают в зоне отчужде-

ния». Пролонгация действия поста-
новления осуществлена постанов-
лением №717 от 29.10.2014.

Также руководством Черно-
быльской станции и профсоюза
были отмечены основные про-
блемы и задачи 2015 года:

— Возмещение Пенсионному
фонду Украины. Согласно закону
данные затраты ложатся на фонд
оплаты труда. Благодаря совмест-
ным действиям профсоюзной
организации и руководства стан-
ции в прошлом году удалось обес-
печить выплату Пенсионному
фонду Украины 32,2 млн. гривен.

В 2015 году общая сумма обяза-
тельств перед фондом по пред-
приятию может достигнуть колос-
сальной суммы в 180 миллионов
гривен. К этой проблеме решено
привлечь профильные комитеты
Верховной Рады Украины.

Профком направил письмен-
ное обращение на имя Пре-
зидента Украины, Премьер-ми-
нистра, а также копии этого
письма главам профильных пар-
ламентских комитетов.

— Необходима активизация
деятельности Атомпрофсоюза
Украины по лоббированию созда-
ния атомного министерства как
профильного органа государст-
венного управления, способного
качественно решить подобные
вопросы.

— Содействие профсоюзной
организации ЧАЭС и Атомпроф-
союза созданию на базе ЧАЭС
государственной корпорации, ко-
торая будет заниматься обраще-
нием с радиоактивными материа-
лами всей Украины — как одного
из путей сохранения рабочих мест
для персонала ЧАЭС. 

— Обращение через ЦК Атом-
профсоюза за солидарной под-
держкой к шахтерам, металлур-
гам и химикам по защите прав, в
том числе по льготным пенсиям и
по налоговому законодательству
и другие вопросы.

В ходе конференции Максим
Орлов вручил грамоты и благо-
дарности Атомпрофсоюза Ук-
раины членам профсоюзного
актива ЧАЭС.

СОЦИАЛЬНЫЕ ПАРТНЕРЫ ГСП ЧАЭС: 
открытые взаимоотношения, согласованность действий

У ПРОФІЛЬНОМУ КОМІТЕТІ ВЕРХОВНОЇ РАДИ УКРАЇНИ

Зберегти статус-кво СМСЧ

Представники колективу
Южно-Українського енерго-
комплексу передали воїнам
військового підрозділу В5509
кошти на придбання теплові-
зора. Працівники підприєм-
ства вкотре відгукнулися на
звернення тих, хто стоїть на
захисті суверенітету держа-
ви. Гроші надавали готівкою
та перераховували на спеці-
ально створений для збору
коштів на допомогу армії
рахунок. Загальна сума бла-
годійних внесків становила
44 тис. 400 грн. Це приблизно
третина від вартості дорогого
приладу, здатного відстежу-
вати переміщення людей та
техніки у темний час доби.

Того ж дня військові по-
їхали до Києва, де на них
вже чекала друга частина
волонтерської допомоги на
придбання тепловізора.

Групу бійців, які перебува-
ли у відрядженні на Южно-
Українському енергокомплек-
сі, очолював заступник на-
чальника штабу військової
частини В5509 лейтенант Ов-
чаренко. Мобілізований у ве-
ресні минулого року, Олек-
сандр Овчаренко за мирного
часу мав професію, тісно по-
в’язану з атомною енергети-

кою. Працюючи на НВП «Ра-
дій», що є давнім партнером
ЮУАЕС, разом з колегами він
допомагав южно-українським
фахівцям вдосконалювати та
модернізувати станційне об-
ладнання. «Ніколи не думав,
що так станеться: два роки
тому я перебував на вашій
атомній станції, як то кажуть, у
мирних цілях, а нині я тут, щоб
захистити нашу країну, — поді-
лився думками військовий. —
Ми дуже вдячні за допомогу
всім небайдужим. На моє пе-
реконання, українська армія
існує завдяки волонтерам».

Щодо контактів вказа-
ного військового підрозді-
лу з волонтерською групою
ЮУАЕС, то вони налагоджені
давно. Бійці В5509 неодно-
разово отримували гумані-
тарну допомогу — харчі, одяг,
засоби захисту, — зібрану
працівниками АЕС та меш-
канцями її міста-супутника.
Цього разу атомники споді-
ваються, що їх внесок допо-
може зберегти військовим
життя. А ще плекають надію,
що домовленості про при-
пинення вогню запрацюють
на повну і принесуть на ук-
раїнську землю довгоочіку-
ваний мир.

Кошти на тепловізор
зібрали южноукраїнські атомники

Состоялся очередной семинар «Трудовая школа»
для профсоюзных лидеров и активистов Восточной
объединенной организации профсоюза.

В первый день участники школы проходили курс «1+»,
где полностью была освещена тема информационной
войны, ярким примером проведения которой являются
события, происходящие в нашей стране.

Второй день начался с активной работы участников, кото-
рых разделили на три группы. Следуя заданиям лектора и ссы-
лаясь на работы великих философов Томаса Гоббса, Жан-
Жака Руссо и Фридриха Энгельса, мы рассматривали главный
вопрос второго дня «Власть и профсоюзы», давали определе-
ния ценностям и искали пути решения проблем в этой сфере.

Акцент был сделан не на передачу информации лекто-
ром Ю.А. Буздуганом, а на личный опыт и мировоззрение
участников. Интенсивно проводилась работа с применени-
ем «мозговых атак», анализируя результаты которых, группы
вместе с лектором пришли к общему знаменателю и разра-
ботали концепцию принципиально новой системы отноше-
ний между властью и профсоюзами в масштабах страны.

Вот такой вид семинаров считаю наиболее эффектив-
ным и имеющим право на жизнь внутри нашей профсоюз-
ной организации. Ведь именно в диалоге рождается един-
ственно правильный путь — вперед.

Денис КОРЧАКОВСКИЙ,
председатель организации молодежи

управления ГП «ВостГОК»

НОВА МОДЕЛЬ ПРОФСПІЛКОВОГО НАВЧАННЯ

Истина рождается в диалоге
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ЗА РЯДКОМ ВИКОНАННЯ УМОВ КОЛЕКТИВНОГО ДОГОВОРУ

Доповідаючи про зроб-
лене, генеральний директор
ВП РАЕС Павло Павлишин
наголосив на головних на-
прямах діяльності Рівненсь-
кої АЕС: забезпеченні без-
печної і надійної експлуатації
енергоблоків та виробницт-
ві електроенергії. З цим
першочерговим завданням
станція успішно впоралася.
За 2014 рік вироблено 18
млрд. 239 млн. кВт/год.
електроенергії. План з ви-
робництва електроенергії
виконано на 102,4%. Це ре-
кордний показник в історії
РАЕС і вагома перемога ко-
лективу. Досягнуто й най-
вищого за останні 10 років
коефіцієнта використання
встановленої потужності —
понад 73%. План з відпуску
електроенергії виконано на
102,7%. «Ці показники свід-
чать про те, що обладнання
станції надійне, а персонал
працює добросовісно, сум-
лінно і якісно виконує ви-
робничі завдання», — ска-
зав генеральний директор.

Роботу РАЕС високо оці-
нила повторна місія ВАО
АЕС-МЦ, яка відбулась
у жовтні минулого року.
За результатами діяльнос-
ті 2014 року наша станція

потрапила у категорію «А».
Цю категорію присвоєно
лише п’яти атомним станці-
ям Московського центру, і
серед них РАЕС.

Павло Павлишин наго-
лосив, що від діяльності
атомної галузі значною мі-
рою залежить розвиток еко-
номіки держави. Тому слід
максимально оптимізувати
всі роботи, в тому числі і час
проведення ремонтів, пра-
цювати без будь-яких пору-
шень, зупинок, зниження на-
вантаження. Саме на таку
роботу має бути налаштова-
ний сьогодні колектив під-
приємства. 

У своєму виступі гене-
ральний директор проаналі-
зував хід ремонтної кампанії,
виконання заходів з реаліза-
ції Програми модернізації і
реконструкції енергоблоків
№3,4, капітального будів-
ництва, хід робіт на КПРВ,
з модернізації комірок на
ВРП-750, висловив надію,
що у серпні-вересні ЛЕП-750
буде задіяно і це дасть мож-
ливість нашим блокам пра-
цювати на повну потужність.

Особливу увагу Павло
Павлишин приділив пи-
танням соціального парт-
нерства. Відзначив, що за

минулий рік фонд оплати
праці збільшився на 58,7
млн. грн., середня заробіт-
на плата працівників під-
приємства зросла на 7,3%.
А також зазначив, що торік
була проведена значна ро-
бота з оптимізації організа-
ційної структури станції.
При цьому адміністрація не
допустила жодного випад-
ку звільнення персоналу
через ці причини.

Не оминув своєю увагою
генеральний директор і та-
ких питань, як трудова й
виробнича дисципліна, охо-
рона праці. Окремо зупи-
нився на виконанні соціаль-
них гарантій для працівників
підприємства. Зазначив, що,
незважаючи на тяжке фінан-
сове становище, вдалося
здійснити всі соціальні ви-
плати торік. Витрати на роз-
виток соціальної сфери та
соціальні гарантії фактично
становили 88,2 млн. грн., що
на 4,2 млн. грн. більше за
планові показники.

Одним із найголовніших
завдань у соціальній сфері є
поліпшення житлових умов
персоналу. Минулого року з
цією метою реконструюва-
ли гуртожиток «Прометей».
Відтак маємо 190 комфорта-
бельних місць для прожи-
вання. У 2014 році було
введено в експлуатацію чет-
верту секцію житлового бу-
динку покращеного плану-

вання, що у мікрорайоні
Ювілейний. Тож ще 35 сімей
працівників РАЕС справ-
лять новосілля.

Поліпшення житлових
умов атомників — пріоритет-
ний напрям соціальної по-
літики ВП РАЕС. Цьогоріч
планується розпочати спо-
рудження соціального бу-
динку у мікрорайоні Пе-
ремоги. Квартири в ньому
будуть розподілені серед
черговиків. Нині завершу-
ються роботи з експертизи і
проектування цього будинку,
ведеться робота щодо отри-
мання фінансування.

У планах — відновити
зведення школи, де буде
розташовано гімназію. Роз-
в’язуються завдання, щоб
уже в 2016 році провести
тендер на виконання робіт і
розпочати будівництво.

Велика увага на підпри-
ємстві приділяється оздо-
ровленню і реабілітації пер-
соналу, розвитку культури,
спорту. Не забувають на
РАЕС і про своїх ветеранів. 

Генеральний директор
озвучив завдання, які по-
ставлені перед колективом
у 2015 році. Підкреслив,
що адміністрація і профком
прагнуть працювати разом,
спільно розв’язуючи чимало
важливих проблем. Запев-
нив, що адміністрація і далі
приділятиме належну увагу
підвищенню рівня забез-

печення персоналу всім
необхідним для безпечної
і надійної роботи станції.
Особлива увага — соціаль-
ним гарантіям.

Учасники конференції
проголосували за безоплат-
ну передачу у комуналь-
ну власність територіальної
громади Кузнецовська реа-
білітаційно-спортивного
комплексу РАЕС та скидного
каналізаційного колектора
від міських очисних споруд у
річку Стир.

В одностайно затвер-
дженій постанові конферен-
ції зазначалося, що Колек-
тивний договір ДП НАЕК
«Енергоатом» в основному
виконано (пункти 4.1, 5.2, 5.3
— частково, пункт 7.11 — не
виконано). Делегати обгово-
рили проект колдоговору на
2015 рік, врахувавши пропо-
зиції та зауваження, обрали
делегатів, які представляти-
муть РАЕС на конференції
трудового колективу «Енер-
гоатома» у Києві.

Опісля відбулася звітна
профспілкова конференція.
Підсумовуючи роботу про-
фкому за звітний період,
голова ППО Рівненської АЕС
Іван Мельник відзначив, що
профспілкова організація,
очолювана профкомом, ак-
тивно здійснювала контроль
за дотриманням на підпри-
ємстві законодавства Ук-
раїни про працю, за вико-

нанням умов Колективного
договору, проводила куль-
турно-масові, спортивні, оз-
доровчі та реабілітаційні за-
ходи для персоналу станції
та членів їхніх сімей. Зазна-
чив, що профком приділяє
велику увагу роботі з молод-
дю, всіляко підтримує почи-
нання молодих атомників,
турбується про ветеранів.

Конференція визначила
пріоритетні завдання проф-
спілкової організації на 2015
рік та обрала делегатів на
звітну профспілкову конфе-
ренцію ДП НАЕК «Енерго-
атом». 

Перед присутніми вис-
тупив голова Кузнецовсь-
кої міської організації Спіл-
ки ветеранів Афганістану
Петро Ширко. Він передав
колективу Рівненської АЕС
щиру подяку від бійців АТО
за надану матеріальну до-
помогу й моральну під-
тримку та прозвітував про
використання коштів, зіб-
раних працівниками атом-
ної електростанції для на-
ших воїнів. 

У роботі конференцій
трудового колективу РАЕС
та звітної профспілкової взя-
ли участь т.в.о. виконавчого
директора з кадрів, праці та
соціальних питань Компанії
Владислав Янішевський та
Голова Атомпрофспілки Ук-
раїни Валерій Матов.

Лідія РЕШЕТИЦЬКА

Ефективність соціального партнерства підтверджено
Колективний договір — це не тільки соціально-економічні гарантії, а й взаємні зобов’язання,
спільна відповідальність працівників станції за безпечну, надійну і ефективну роботу підприємства

Ця теза була домінуючою у роботі конференції
трудового колективу Рівненської АЕС, яка відбулася
27 лютого у Палаці культури РАЕС. Делегати підби-
ли підсумки минулого року, окреслили основні зав-
дання та перспективи на 2015 рік.

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Однак, зауважувалося на слухан-
нях, виконання заходів у зоні відчу-
ження стримується обмеженими
можливостями бюджетного фінан-
сування. Протягом багатьох років
у господарському комплексі Чор-
нобильської зони не вдається оно-
вити повністю зношений технічний
парк виробничої бази підприємств,
істотно підвищити заробітну плату
працівників зони відчуження, яка
поступово втрачає стимулююче
значення і не сприяє залученню
кваліфікованих спеціалістів, у
тому числі молодих фахівців. Як
виняток ДСП ЧАЕС, згідно із від-
повідним законом, встановлює
середню зарплату на рівні дію-
чих АЕС країни.

Розмова у парламенті йшла і
про «забалакану» уже проблему з
Пенсійним фондом про відшкоду-
вання йому витрат на виплату та
доставку пільгових пенсій, призна-
чених працюючим у зоні від-
чуження, включаючи ЧАЕС, за
Списком №1. Це мала б компенсу-
вати держава, а поки що державні
підприємства змушені відволікати
бюджетні кошти від виконання
обов’язкових заходів у зоні відчу-
ження. І хоча доповідачі від уряду
говорили, що найголовнішим пріо-
ритетом його діяльності була і є
людина, що усі дії під час подо-
лання наслідків Чорнобильської
катастрофи спрямовуються на її
захист, але жодного міністра: з
екології, соціальної політики, енер-
гетики і профільного віце-прем’є-
ра на слуханнях не було. «Я їх у
Чорнобиль запросив на виїзне
засідання комітету з екологічних
питань, — апелював до присутніх у
залі його голова Микола Томенко,
— вони не доїхали, на парламент-
ські слухання теж не доїхали.
Будемо мріяти з вами, що колись
ми разом зберемося з цими мі-
ністрами, щоб вони дізналися, які
проблеми в Чорнобилі, що коли
Мінфін виносить антисоціальні
рішення, щоб вони в уряді не мов-
чали, а виступали і захищали
людей, які пройшли свою війну, так
само як і війну пройшов я, як афга-
нець, чи хлопці, які в АТО. І не
можна, не спілкуючись з профспіл-
ками і місцевими громадами,
забирати всі соціальні програми».

Під час слухань виступили з
трибуни парламенту 24 їх учасни-
ки — представники від урядових
структур, народні депутати, пред-
ставники ДП НАЕК «Енергоатом»,
підприємств зони відчуження,
наукових установ, громадських
чорнобильських організацій. Де-
легація Атомпрофспілки України
на чолі з її Головою Валері-
єм Матовим була представлена
профлідерами зони відчуження.

За підсумками парламентсь-
ких слухань профільним коміте-
том буде підготовлено відповідні
рекомендації.

Із виступу Представника Атом-
профспілки у Чорнобильській
об’єднаній організації Миколи ТЕ-
ТЕРІНА:

— Я озвучу кілька дуже важли-
вих проблем, які непокоять пра-
цівників зони відчуження. Най-
перше, хотів би самому собі
поставити запитання як платник
податків: 29 років ми з вами зай-
маємося ліквідацією, мінімізацією
наслідків аварії?! На сьогодні
забруднення води у районі Києва
— 50 беккерелей на 1 м3. Норма —
дві тисячі для питної води. Але до
1986 року забруднення її було від
3 до 5 беккерелей, тобто ми п’ємо
з вами воду у 10–12 разів вищу за
забрудненням, ніж до аварії. Чому
це відбувається? Тому що фактич-
но у 10-км зоні сьогодні у від-
критих джерелах немає води. Це
рідкі радіоактивні відходи. У нас
зараз практично забрудненість
усіх підземних ґрунтових вод
перевищує всі допустимі норми. А
всі ці ґрунтові води в основному
потрапляють у р. Прип’ять. Чому
так сталося? Тому що ми не пере-
захоронили ті радіоактивні відхо-
ди, які ми поквапом захоронили у
1986 році. Фактично вони зараз
плавають у воді. Рівень ґрунтових
воду у районі ЧАЕС піднявся. Цим
питанням поки що ми не може-
мо зайнятися. Перезахоронити ці
високоактивні відходи просто
нікуди. І займатися цим поки що
нема кому. Тому що незабаром
підприємств зони відчуження не
буде. Це я кажу тут відкритим
текстом.

Бюджетні призначення, виді-
лені для виконання робіт у зоні від-
чуження, щороку урізаються. 2014
рік не був винятком, зняли з чор-

нобильської програми 28 млн.
грн. Мало того, за листопад, гру-
день минулого року Мінфінансів
ще «не розрахувалося» з праців-
никами зони відчуження з борга-
ми із зарплати, а це 131 млн. грн.,
які, скажу відверто, воно вкрало і
досі не повернуло. Тривають якісь
ігри, бо є щодо цього відповідне
рішення Прем’єр-міністра, яке не
виконується.

Зверну увагу на те, про що не
хотілося б говорити, але нікуди
дітися, назріває великий конфлікт
і конфлікт інтересів між ЧАЕС та
підприємствами зони відчуження,
між Славутичем, з одного боку, й
Іванковим, з іншого. Концепція
розвитку зони відчуження сьогод-
ні така, що вислуховується дум-
ка лише Чорнобильської атомної
станції. Спроби висловити нашу
точку зору не приймаються в
упор, що називається.

Зрозуміло, реформувати під-
приємства зони відчуження по-
трібно, в обов’язковому порядку.
Але чому не дослухаються думки
наших підприємств, наших спе-
ціалістів? Чому не цікавляться, що
в результаті тих пропозицій, які
вносить Чорнобильська атомна
станція, буде. А буде у нас проб-
лема з райцентром Іванковим,
насамперед, бо там недоотрима-
ють кошти до свого бюджету,
втратять робочі місця, а зараз у
нас працює лише з самого
Іванкова майже 600 людей, решта
зі всіх куточків України. Тому про-
сив би голову профільного коміте-
ту все-таки повернутися до роз-
гляду проблем зони відчуження
комплексно, за участю представ-
ників усіх заінтересованих сторін,
із залученням спеціалістів не лука-
вих, які, розумієте, перебувають
на договорах, а тих, які займають-
ся цією справою професійно.

Далі про СМСЧ №16, що зна-
ходиться у Чорнобилі. Ця спеціалі-
зована медсанчастина була ство-
рена спеціально для вахтовиків
зони відчуження. Сьогодні вона
передається у райцентр Іванків.
На яких підставах? Вона ніколи не
обслуговувала жителів Іванкова.
Отже, медицини не буде у зоні від-
чуження, розумієте це. Тому про-
хання повернути медсанчастину
у відання Мінохорони здоров’я
України.

Із виступу голови первинної
профспілкової організації ДСП
«Чорнобильська АЕС» Максима
ОРЛОВА:

Доповім про три тези, коротко.
Перша теза — відшкодування

Пенсійному фонду витрат на
виплату і доставку пільгових пен-
сій за віком. Про це вже йшлося,
а я лише зауважу, що державні
підприємства, виконуючи зав-
дання державної програми в
умовах тотального радіаційно-
го забруднення, тобто за умов
непереборної сили, вимушені
сплачувати Пенсійному фонду
України видатки з фонду оплати
праці саме тих підприємств, що
ті роботи виконують. Тому що не
забезпечені ці витрати в бюджет-
ній програмі. Фактично колектив
ЧАЕС, як і інші колективи підпри-
ємств зони відчуження, виявили-
ся заручниками своєї роботи.
Підприємства, реалізуючи дер-
жавну програму, фактично вико-
нують державне замовлення, але
не виробляють товарної продук-
ції. Тому саме держава має спла-
чувати до Пенсійного фонду і
забезпечувати державну реалі-
зацію державних зобов’язань.
Тим більше, що є прецеденти
вирішення таких колізій, наприк-
лад, у таких виплатах шахтарів.

Друга теза — про профіль-
не підпорядкування і державну
кадрову політику в органах
державного управління. Мініс-
терство екології, якому зараз
підпорядкована ЧАЕС через
Державне агентство з управлін-
ня зоною відчуження, а також
саме це Державне агентство, не
мають компетенції щодо зав-
дань зі зняття атомних енер-
гоблоків з експлуатації, суто
профільних для атомної енерге-
тичної галузі.

Отже, рівень професійної ком-
петенції керівників Мінекології та
ДАЗВ не витримує критики,
оскільки зазначені чиновники зде-
більшого не мають ні профільної
атомної освіти, ні досвіду роботи в
атомно-енергетичному комплек-
сі. Прямо кажучи, зважаючи на
викладене, взагалі не зрозумілі
критерії добору кадрів на ці клю-
чові посади.

Необхідно перепідпорядку-
вати ДСП «Чорнобильська АЕС»
профільному органу державного
управління та передбачити фінан-
сування процесу зняття з експлуа-
тації за рахунок частини еконо-
мічно обґрунтованого тарифу на
електричну енергію.

І третя теза. Зона відчуження
— це перспективний, високопри-
бутковий майданчик національ-
ного масштабу. Територія зони
відчуження забруднена трансура-
новими елементами, на десятки
тисяч років викреслена з госпо-
дарського обороту, але саме ця
обставина обіцяє незаперечні
переваги. 10-кілометрова сані-
тарно-захисна зона довкола ЧАЕС
підходить для будівництва про-
мислових об’єктів з поводження і
захоронення радіоактивних відхо-
дів, що вже з успіхом реалізовано.
У підсумку на базі ЧАЕС можна
організувати поводження і пере-
робку радіоактивних матеріалів у
національному масштабі, у тому
числі АЕС України, що дозволить
вирішити нагальну проблему АЕС,
відмовитися від побудови анало-
гічних потужностей на всіх АЕС
України, і заощадити, попутно, де-
сятки мільярдів гривень, та лока-
лізувати радіоактивні відходи АЕС
України лише у радіусі 10-кіломет-
рової зони ЧАЕС.

Фотоінформація
Миколи ВАРЧИНОГО

ТЕМАТИЧНІ ПАРЛАМЕНТСЬКІ СЛУХАННЯ

«Економити на чорнобильській темі — це злочин»
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4
ОЗДОРОВЛЕННЯ АТОМНИКІВ: ПІДВИЩЕННЯ ЯКОСТІ МЕДИЧНИХ ПОСЛУГ

ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС!

МОЛОДЬ: ПОСИЛЕННЯ МОТИВАЦІЇ

ДО РОБОТИ

Желтоводская общественная организация «Аф-
ган» в течение многих лет проводит работу по воен-
но-патриотическому воспитанию молодежи. Однако
границы ее деятельности значительно расшири-
лись с началом боевых действий на востоке
Украины. Многие афганцы активно включились в
волонтерское движение. Планами работы органи-
зации «Афган» в ближайшем будущем поделился ее
руководитель Сергей Ищенко:

— Организация «Афган» с первых дней ведения воен-
ных действий на востоке страны помогает нашим воен-
ным в зоне АТО, среди которых и четверо желтоводских
афганцев, призванных по мобилизации. Это Евгений
Касаткин, Николай Стукало, Олег Лукашевич, Геннадий
Антоненко. Желтоводские бойцы разбросаны по терри-
тории Донецкой и Луганской областей. К сожалению, у
нас нет информации о всех ребятах, но тем, кто выходит
на связь, волонтеры стараются помогать, чем могут.

— Отличается ли война, которую вы прошли в
Афганистане, от той, что идет сегодня на Донбассе?

— Да, она немного другая, прежде всего потому, что
теперь мы защищаем свою землю. Все, побывавшие в
зоне АТО, понимают, за что и с кем они воюют. Конечно,
есть много вопросов и к руководству Украины, и к выс-
шим военным чинам, но считаю, что защищать свою
Родину — священная обязанность каждого гражданина
Украины.

— В какой помощи сегодня нуждаются наши
военные?

— Желтоводский координационный центр обороны и
помощи армии держит ситуацию на контроле, сейчас
выходит на новый уровень организации помощи. Мы
сосредоточены на создании мобильных отделений и
поставке бронированной техники нашим добровольче-
ским батальонам, воинским частям. Сегодня вновь
мобилизованные воины в частях снабжаются одеждой,

по нашим данным, им начали выдавать и канадскую
форму. Когда бойцов перевозят в зону АТО, в пункте «А»
им выдают каски и бронежилеты, так что сразу не надо
спешить с покупкой дорогостоящей амуниции. Но если у
ребят в силу разных причин форма, берцы отсутствуют
либо пришли в негодность, на поступившие средства
приобретаем новые. Много внимания координационный
центр уделяет бытовым проблемам воинов. Одна баня
уже отправлена в зону проведения АТО, о ее работе
поступают только положительные отзывы. Сейчас при-
шла еще одна машина, на базе которой волонтеры
делают такую же передвижную баню, также модернизи-
руется бронетехника на базе предприятия «Атом-
инвестбуд» под руководством Николая Журило.

— Вся перечисленная вами работа требует серь-
езной финансовой поддержки. Кто выступает спон-
сорами?

— К сожалению, суммы, которые собирает город,
уменьшились. Основная финансовая нагрузка сегодня

лежит на плечах группы волонтеров, помогают и наши
народные депутаты О.Крышин, Ю.Береза. Статьи расхо-
дов четко прописаны, исходя из приоритетов. Вот сего-
дня в координационный центр поступило новое зада-
ние: собрать гуманитарную помощь для сотни военно-
пленных, к которым есть доступ. Будем выполнять. Уже
налажена работа медперсонала. Организовано де-
журство медиков на списанной в СМСЧ-9 скорой по-
мощи, которая сейчас находится в Песках. Еженедель-
но будет меняться команда — один водитель, один
медик.

Мы также взяли шефство над батальоном «Днепр-1»,
Днепропетровской 25-й воздушно-десантной бригадой и
Криворожской 17-й отдельной танковой бригадой. По-
могаем создать нормальные условия для их дислокации.

Многие желтоводцы сейчас хотят помочь армии и
делают это. Работа нашего центра и направлена на
координацию всех действий.

— Сергей Николаевич, организация «Афган» пе-
реключила свое внимание исключительно на во-
лонтерское движение или продолжает работать в
направлении военно-патриотического воспитания
молодежи?

— Продолжаем работать с детворой, организовыва-
ем в школах встречи с участниками АТО. По-прежнему
планируем устраивать соревнования между ребятами,
будем обучать детей способам выживания в сложных
ситуациях. Сегодня сделаны первые шаги в этом
направлении — координационный центр раздал по шко-
лам 50 комплектов брошюр (по 2-3 экземпляра в каждое
учебное заведение), в которых доступно и четко распи-
сано, как себя вести во время непредвиденных ситуа-
ций. Вся информация сопровождается красочными
иллюстрациями. А в целом хочу отметить, что сейчас
патриотическое воспитание детей стоит на порядок вы-
ше, чем пять лет назад, и это радует.

Подготовила Татьяна КОРСУНОВСКАЯ
На фото Елены КУБАРЕВОЙ Сергей ИЩЕНКО —

крайний справа.

ВОЛОНТЕРСКАЯ МИССИЯ «АФГАНА»

Конкурс наукових допові-
дей серед молодих працівни-
ків є дуже важливим. Для
молодого спеціаліста — це
своєрідна самореклама, мож-
ливість показати себе як фа-
хівця широкому колу колег, а
також членам конкурсної
комісії, серед яких заступники
головного інженера за напря-
мами. Так вважає неоднора-
зовий учасник конкурсу, цьо-
горічний призер начальник
зміни хімічного цеху Анатолій
Тихомиров. «Конкурс науко-
вих доповідей — це можли-
вість для молодого спеціаліс-
та не просто монотонно вико-
нувати свою щоденну роботу
чітко за посадовою інструкці-
єю, а й застосувати творчий
підхід, відчути себе рішучим»,
— каже Анатолій. Він упевне-
ний, що найголовнішою ри-
сою фахівця такої великої
компанії, як «Енергоатом», є
ініціативність. Конкурс щоро-
ку показує, що на РАЕС є такі
ініціативні молоді спеціаліс-
ти. Вони є прикладом для
інших, а їхні ідеї, можливо,
скоро спільно зі старшим по-
колінням будуть реалізовані
на станції.

Бути рішучими, не зупиня-
тися на досягнутому, шукати і
реалізовувати нові теми за-
кликали учасників конкурсу і
члени журі — заступники го-
ловного інженера Федір Кис-
лицин, Андрій Козюра, Юрій
Єлісєєв, заступник голови
профкому В’ячеслав Мель-
ничук, голова організації мо-

лоді ППО РАЕС Сергій Оме-
лянець.

З чотирнадцяти актуаль-
них доповідей конкурсна комі-
сія виділила чотири. Перше
місце посів Павло Кузнєцов
(ХЦ), друге місце — Оксана
Бортник (НТЦ), а третє —
Дмитро Кальф (ЦТАВ) та
Анатолій Тихомиров (ХЦ).
Призери будуть нагороджені
грамотами, грошовими пре-
міями від профспілкового
комітету, а також представ-
лятимуть Рівненську АЕС на
конкурсі наукових доповідей
серед відокремлених підроз-
ділів НАЕК «Енергоатом», що
пройде у березні в Києві.

Конкурс наукових допові-
дей серед молодих працівни-
ків станції уже шість років
поспіль проводить організація
молоді ППО ВП РАЕС спільно
з адміністрацією і профспілко-
вим комітетом підприємства.
Останні п’ять років представ-
ники РАЕС незмінно перема-
гали і посідали призові місця
на такому конкурсі в рамках
НАЕК «Енергоатом», демонст-
руючи високий рівень підго-
товки та актуальність викона-
них робіт. Бажаємо нашим
учасникам перемоги і цього
року.

Іванна КОВБ
На фото Ганни КУЖЕ-

ЛЄВОЇ — призери конкурсу
наукових доповідей-2015
(зліва-направо): Анатолій
ТИХОМИРОВ, Оксана БОРТ-
НИК, Дмитро КАЛЬФ, Павло
КУЗНЄЦОВ.

Майданчик для ідей
і сміливих рішень

Так можна назвати конкурс наукових доповідей
серед молоді Рівненської АЕС, що днями відбувся в
інформаційному центрі «Полісся».

Директор оздоровчого
комплексу «Іскра» Олександр
Білик розповів, що рішення
про поповнення лікувальної
установи новим медичним
устаткуванням було прийняте
адміністрацією ЮУАЕС у се-
редині 2014 року. Знадоби-
лося декілька місяців і 860
тисяч гривень, аби воно стало
до ладу та почало обслугову-
вати перших пацієнтів. «Ми
отримали дуже хорошу апа-
ратуру, яка дозволить вийти
на новий, якісніший рівень
надання медичної допомоги
хворим, — підкреслює О. Бі-
лик. — Це маленька частина з
того, що хотілося б придбати
чи відновити в ОРК, проте
навіть вона дозволяє підви-
щити якість медпослуг, що у
нас надаються».

Найзатребуванішою по-
слугою в «Іскрі» є діагностич-
не ультразвукове обстеження,
яке проводить лікар Олег Чер-

ношкур. Демонструючи но-
винку в роботі, він відзначив її
особливості та широкі можли-
вості: «Ця цифрова система
з дуже високою роздільною
здатністю має чотири види
доплера, які дозволяють у
кольорі визначати кровотік і
обчислювати всі його пара-
метри».

Не менш значущою в
оздоровленні атомників стане
й інша придбана апаратура.
За словами головного лікаря
южно-української оздоровни-
ці Олександра Кокола, ті, кому
вже пощастило випробувати
гідромасажну ванну та масаж-
не ліжко, високо оцінили їх
благотворний ефект. 

Профілакторій атомної
станції розташований у ма-
льовничому куточку поруч з
містом-супутником АЕС —
Южноукраїнськом. Це одне з
улюблених місць відпочинку
працівників Южно-Українсь-
кого енергокомплексу та жи-
телів міста. Сприятливі умови,
клімат степової зони та сучас-

на лікувальна база — все це
сприяє відновленню сил і зміц-
ненню здоров’я енергетиків.

Довідково: Оздоровчо-
реабілітаційний комплекс
«Іскра» є структурним під-
розділом відокремленого під-
розділу «Южно-Українська
атомна електростанція». До
складу ОРК входять санато-
рій-профілакторій, фізкуль-
турно-оздоровчий комплекс
(ФОК) і готель на 28 номерів.
Функціонує «Іскра» за безпе-
рервним графіком — 16 заїз-
дів на рік тривалістю 21 день.
На базі ОРК «Іскра» без відри-
ву від виробництва щорічно
проходять оздоровлення по-
над 1500 осіб.

Нове медичне устаткування для «Іскри»Нове медичне устаткування для «Іскри»
Перелік медичного обладнання оздоровчо-реабілі-

таційного комплексу (ОРК) «Іскра» ВП ЮУАЕС попов-
нився цифровою стаціонарною кольоровою ультраз-
вуковою системою, масажним ліжком «Nuga Best»,
кисневим концентратором, гідромасажною ванною
«Вулкан» і апаратом BTL для магнітотерапії. Сучасна
медтехніка для лікування та оздоровлення працівників
атомної станції надійшла в ОРК у середині січня, нині її
встановлено на штатні місця і вона успішно пройшла
випробування. 

У культурно-діловому центрі
Запорізької АЕС відбулася зуст-
річ людей, які довгі роки працю-
вали на Запорізькій АЕС на благо
своєї станції, міста, країни. Це
колишні працівники, а нині пен-
сіонери цеху радіаційної безпеки,
відділу ядерної безпеки, управ-
ління соціальних програм, управ-
ління забезпечення і функціону-
вання об’єктів.

Вечір розпочався з екскурсії у
музеї Запорізької АЕС, його завіду-
вачка Наталія Бережняк розповіла
про останні досягнення підприєм-
ства та плани на майбутнє.

Кожну нову зустріч з ветеранами
виробництва працівники центру на-
магаються присвятити якійсь темі.
Торік  це була морська подорож. Крім
того, побували вони і в «циганському
таборі», і на «Українських вечорни-

цях», здійснили прогулянку по місту
Енергодар.

У 2015 році це буде Книга рекордів.
Іншими словами, ким і чим може пиша-
тися Енергодар. Почали з досягнень
Запорізької АЕС у 2014 році. За плечи-
ма 30 років успішної експлуатації атом-
ної електростанції, це світла історія,
створена людьми. І в цю історію вписав
свою сторінку кожен із присутніх.

Трохи пізніше в конференц-залі
пенсіонерів привітали представники
їхніх цехів — начальник ЦРБ Володимир
Кравець, заступник начальника ВЯБ
Олександр Піскун, голова цехового
профспілкового комітету УСП Олена Кур-
носова і провідний інженер по роботі з
персоналом УЗіФО Ольга Усенко.

Гості подякували керівництву та
профспілковому комітету ЗАЕС за ува-
гу і турботу, за прагнення зробити їхнє
життя насиченим та цікавим.

Радісні зустрічі в колі друзів

ВЕТЕРАНСЬКА ПОДЯЧНІСТЬ АДМІНІСТРАЦІЇ

І ПРОФКОМУ ЗАПОРІЗЬКОЇ АЕС
Не питай, кого вбили в Донбасі,
Не питай, хто поліг на Майдані.
Кат московський в скривавленій рясі
І його вертухаї погані
Цілять в серце тобі і у душу.
І ґвалтують дітей і дружину.
…Встане вбитий товариш: «Бо мушу
Знову йти, захищать Україну.

Сергій ПОЛУЛЯХ,
м. Кіровоград

Скільки надій було,
що звеселяли й окрилили!

Тільки затух той порив,
у кутку задрімав, мов дитя.

Щезли кумири, розвалені трони покинули,
Й тихо свій мед при украденій свічці їдять.

Ой, безголов’я ж ти наше, 
нікчемна одвічна безкрилосте!

Чому так здрібніли? —
бо дбаєм лишень про зади?!

І гидко на душах, бо не підвелися й не виросли
У фальші всіх тих,

в кого слізно молили: «Ведіть!»…
Іван СИДОРЧИК,

м. Кузнецовськ

ТВОРЧІСТЬ СПІЛЧАН
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